
دعوای دو فدراسیون در 
آزادی به جلسه ختم شد

عسگریان: باید 
حریم فدراسیون ها 

حفظ شود  
با وجود اعتراض های فدراسیون 
ن  با خیا نرده کشی  ل،  بسکتبا
سط  تو ن  سیو ا ر فد بل  مقا
فدراسیون کشتی انجام شد. 
چند روزی است که فدراسیون 
بسکتبال و کشتی بر سر خیابان 
بین دو فدراسیون اختلاف پیدا 
معتقد  لی ها  بسکتبا  . ند کرد
هستند این خیابان حریم آنهاست 
و با نرده کشی فدراسیون کشتی 
دچار مشکل در رفت آمد اتوبوس 
تیم ها تا اورژانس و آتش نشانی 
می شوند. در مقابل فدراسیون 
کشتی برای ایجاد در آمفی تئاتر 
این خیابان را برای خود می داند 
و گویا شب گذشته نرده کشی آن 
را به پایان رسانده است. در این 
اختلاف پای وزارت ورزش هم به 

میان آمد.
گویا دیروز هم نشستی بین رؤسای 
و کشتی  ل  بسکتبا فدراسیون 
جواد داوری و علیرضا دبیر با مهیار 
عسگریان سرپرست شرکت توسعه 
و تجهیز برگزار شد و در نهایت قرار 
بر این شد تا ظرف سه روز آینده 
توافقی بین دو طرف انجام شود و 

به شرکت تجهیز اعلام شود.
مهیار عسگریان، سرپرست شرکت 
توسعه و تجهیز اماکن ورزشی در 
خصوص این نشست می گوید: 
»اتفاقاً برعکس شنیده ها دو رئیس 
فدراسیون در یک فضای دوستانه با 
یکدیگر در این جلسه شرکت کردند 
و قرار شد بعد از بررسی های لازم 
نظرات خود را ارائه کنند تا دو طرف 
بتوانند به حداکثر خواسته های 
خود برسند. به نحوی که حریم  و 
استقلال دو فدراسیون حفظ شود 
و بیشترین بهره برداری صورت 

گیرد.«
او در ادامه تاکید می کند: »من هر 
روز 3 تا 4 جلسه با فدراسیون ها 
داشته ام، شاید تنها نشستی بود 
که همفکری خوبی صورت گرفت 
و کسی دنبال سهم خواهی نبود. در 
کل وظیفه شرکت تجهیز این است 
تا در مجموعه ورزشی آزادی طوری 
برنامه ریزی داشته باشیم که در 
طراحی ساخت و سازها مشکلی 
برای هیچ فدراسیونی پیش نیاید. 
خروجی این جلسه ظرف دو سه روز 

آینده اعلام می شود.«

نفرات برتر کشتی 
با چوخه کشور 
مشخص شدند

رقابت های کشـتی با چوخه قهرمانی 
کشور با معرفی نفرات و تیم های برتر 
در سـالن شـهدای هفتـم تیـر تهـران 
برگـزار شـد. ایـن مسـابقات بـا حضـور 
تیم هـای  کـه  شـد  برگـزار  نفـر   ۱۵۷
خراسـان   ،۷۰ بـا  رضـوی  خراسـان 
شـمالی بـا ۶۵ و یـگان ویـژه نیـروی 
انتظامـی بـا ۵۰ امتیـاز اول تـا سـوم 
شـدند. همچنیـن تیم هـای تهـران، 
گلسـتان و کردسـتان نیـز بـه ترتیـب 
ششـم  تـا  چهـارم  جایگاه هـای  در 
ایسـتادند. مسـئولان برگزاری به نفر 
اول این رقابت ها در هر وزن مبلغ ۱۵ 
میلیون تومان، نفر دوم مبلغ ۱۰ و نفر 
سـوم مبلـغ ۵ میلیـون تومـان جایـزه 

نقدی اهدا کردند.
اسامی نفرات برتر به شرح زیر است:
۶۶ کیلوگـرم: ۱. حمیـد سـلمانیان ۲. 

مهدی قدیمی 3. علی اسماعیلی
۷4 کیلوگـرم: ۱.علـی مردانی ۲.حسـن 
موسی زاده 3. امیرحسین کمایستانی

 .۲ دربنـدی  علـی   .۱ کیلوگـرم:   ۸4
مرتضی وطن دوست 3. امیر باغچقی

۹۶ کیلوگرم: ۱.مصطفی اسکندری ۲. 
عادل آزموده 3. محمدرضا سعیدی

مثبـت ۹۶ کیلوگـرم: ۱. علـی بهرامی ۲. 
احمد یزدان پناه 3. علی محمدآشوری

فدراسـیون  نظـر  زیـر  رقابت هـا  ایـن 
کشـتی و توسـط انجمن چوخه کشتی 
کشور به ریاست احمد شکفته برگزار 

شد.

 zسوژه

رضا ایمان زاده

حضور در کادرفنی تیم ملی تکواندو

پــس از بررســی شــرایط تیــم ملی پیــش از اعزام به مســابقات مهم پیــش رو، از 
تصمیمات مهم این جلســه در خصوص تیم ملی تکواندو آقایان، حضور رضا 
ایمــان زاده بــه عنــوان مربی جدید تیم ملی اســت که از ایــن پس در کنار مجید 
افلاکی ســرمربی و مهرداد یوســفی مربی بدنســاز، کار خود را در تیم ملی آغاز 
خواهــد کــرد. پیــش از ایــن بــا توجه بــه کنار رفتن مجیــد افلاکــی از عضویت در 
کمیته فنی، پیام خانلرخانی به عنوان عضو جدید این کمیته انتخاب شده بود.

پوریا امیری:

به خاطر انتقاد از تیم ملی بوکس خط خوردم

ملی پــوش ســابق بوکــس ایــران بــا اشــاره بــه اســتعفای حســین نهــرودی از 
ســرمربیگری تیــم ملــی بوکــس کشــورمان گفــت: »چنــد مــاه پیش بــود که از 
عملکــرد کادرفنــی و بویــژه ســرمربی تیــم ملــی بوکس انتقــاد کــردم و به دلیل 
همان انتقادها هم از تیم ملی خط خوردم. همان زمان هم گفتم که سرمربی 
تیم ملی باید خود را به علم روز بوکس مجهز کند، وگرنه عملکرد قابل قبولی 
نخواهــد داشــت و در بازی هــای آســیایی هانگــژو همان شــد که گفتــه بودم.«

علی جوادی:

۱۳ آبان امسال، جلوه دیگری داشت

مدیــرکل ورزش و جوانــان اســتان تهــران در حاشــیه مراســم ۱۳ آبــان گفــت: 
»بســیار خوشــحالم کــه در ایــن روز، روز ۱۳ آبــان، روز دانش آمــوز و روز مبارزه 
با اســتکبار جهانی، در ایامی که همه شــاهد جنایات و حملات ددمنشــانه و 
ظالمانه علیه مردم مظلوم فلسطین هستند، حاضر بودیم و فکر می کنم روز 
۱۳ آبان امســال جلوه دیگری داشــت. چرا که همه مردم خون شــان به جوش 

آمــده، نــه تنهــا در ایران بلکــه در بین مردم آزادی خواه سرتاســر جهان.«

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال 6

پریسا غفاری  
روزنامه نگار

آب هــای هانگــژو بــرای تیــم ملــی واترپلــو 
 ۵ واترپلوئیســت ها  نبــود.  خوش یمــن 
ســال پیــش در بازی های آســیایی جاکارتا 
دســت بــه کاری تاریخــی زدنــد و برنــزی 
ارزشــمند صیــد کردنــد امــا ایــن بــار در 
هانگــژو نتوانســتند مأموریــت خــود را بــا 
مــدال تمــام کنند، هر چند حواشــی رفتن 
چیریچ، سرمربی صربستانی تیم ملی هم 

بی تأثیر نبود.
چیریچ دیگــر تمایلی به ادامه همکاری با 
فدراسیون ایران نداشت و با رفتن او کادر 
ایرانی شد. در ادامه تعدادی از ملی پوشان 
واترپلــو دســت به اعتصــاب زدند و تنها به 
شــرط اضافه شــدن یک مربی خارجی به 
کادرفنــی، حاضــر بــه بازگشــت بــه اردوها 

شدند.
حالا امین قویدل، ملی پوش واترپلو معتقد 
اســت اگر این حواشــی رخ نمی داد امکان 
حضور تیم ملی در فینال بازی های آسیایی 
هم وجود داشت هر چند که به گفته او در 
دیدار رده بندی، بازی دســت ایران بوده و 
اگــر بخت یار بــود واترپلو ایران این بار هم 

با برنز از بازی های آسیایی برمی گشت.
  در بازی های آسیایی با باخت در 
ضربات پنالتی، میلی متری مدال 

را از دست دادید. کنار آمدن با این 
موضوع چقدر سخت بود؟

صادقانــه بگویــم هنــوز در شــوک باخــت 
مقابل قزاقستان هستیم. کل بازی دست 
ما بود اما پنالتی جریان بازی را تغییر داد. 
بنابراین هنوز نتوانســتیم باخت بازی آخر 

را هضم کنیم.
 حواشی قبل از بازی های آسیایی 
و تغییر کادرفنی چقدر در مدال 
نگرفتن تیم ملی تأثیر داشت؟

قبــل از بازی هــای آســیایی اردوی خوبــی 
داشــتیم اما متأســفانه یکســری اتفاقات 
غیرحرفــه ای از جانب همه رخ داد. خدا را 
شکر آن مشکلات برطرف شد و توانستیم 
بــه اردوهــا برگردیم و همــه چیز هم خوب 
پیــش رفت. قبل از هانگژو بود که چیریچ 
اعلام کرد دیگر تمایلی به ادامه همکاری 
با فدراسیون ایران ندارد، همان موقع بود 
کــه کادر ایرانــی بر ســر کار آمــد. طبق قول 
فدراســیون، دایــان میلاکویچ بــا رزومه ای 
قــوی کــه ســابقه ســرمربیگری در لیــگ 
ایتالیا و تیم جوانان صربســتان را داشــت 
به کادرفنی اضافه شــد و به نســبت زمان 
کوتــاه ۲ ماهــه، بــا اینکه شــناخت کافی از 
ملی پوشــان نداشــت کمک زیادی به تیم 
کــرد و حتــی توانســت یک مســابقه خوب 
در صربســتان با تیم هــای اصلی لیگ این 

کشور برایمان تدارک ببیند.
 حواشی تیم ملی قبل از اعزام به 
هانگژو و تغییر کادرفنی در مدال 

نگرفتن تیم ملی تأثیرگذار بود؟
دلیل نمی شود بگوییم چون چیریچ رفت 

و کادر ایرانــی روی کار آمــد تیم ملی بد کار 
کــرد. کل بــازی رده بندی دســت ما بود اما 
متأســفانه بــازی بــه تســاوی و در نهایــت 
پنالتی کشیده شد. در صورتی که اگر یک 
ماه بیشــتر وقت داشتیم یا در اردو بودیم 
احتمال اینکه این بازی به جای ۷-۷، ۸-۷ 

شود وجود داشت.
اگر این حواشی به وجود نمی آمد چه بسا 
کــه مــا در فینال بازی های آســیایی حضور 
داشتیم یا حداقل در رده بندی روند بهتری 
داشــتیم. در حــال حاضــر ایــران، ژاپــن، 
قزاقستان و چین 4 تیم برتر آسیا هستند 
که ما با میانگین۲4،۲3 ســال با اختلاف، 
میانگین سنی پایین تری نسبت به 3 تیم 
دیگــر داریــم. امــا همه این مســائل دلیل 
نمی شود که بگوییم چون با کادر ایرانی به 
این مسابقات رفتیم نتیجه بدی گرفتیم، 

به هر حال قسمت این بود.
 چیریچ چقدر در پیشرفت واترپلو 

ایران مؤثر بود؟
درصــد زیــادی از نتایــج فعلــی تیــم ملی را 
مدیــون چیریــچ هســتیم، مــا 3 دوره بــه 
بازی های آســیایی اعزام نشــدیم و فاصله 
زیادی از ســطح آســیا گرفته بودیم. او بود 
که ســطح تیــم ملی را چــه از نظر اخلاقی، 
چــه فنی و دیســیپلین بالا بــرد و باور بردن 
تیم هــای خوب آســیا را به مــا داد تا به این 
نقطه برســیم که جزو تیم های ســطح اول 

آسیا باشیم.
همچنیــن نبایــد از زحمت هــای رضایــی 

کمک مربی چیریچ غافل شویم.
  از تصمیمی که بابت اعتصاب بعد 

از رفتن چیریچ گرفتید، پشیمان 
نیستید؟

ایــن تصمیمــی بــود کــه در آن مقطــع 
گرفتیــم. خواســته مان هــم ایــن بــود کــه 
اگــر امــکان بازگشــت چیریــچ و رضایی به 
تیم ملی نیســت، فدراســیون قول اضافه 
شــدن یــک مربــی خارجــی بــه کادر فنی را 
بدهــد. فدراســیون هــم قــول داد و پایش 
هم ایستاد. بعد از اضافه شدن این مربی 
خارجــی بــه کادرفنــی دیگــر دلیلــی بــرای 
نیامدن به اردوها نبود چون خواســته مان 

برآورده شده بود.
 اعتصاب 2 نفر از ملی پوشان و 

نیامدن به این بازی ها چقدر در 
نتیجه تأثیرگذار بود؟

تیــم مــا تیــم جــوان و بــا انگیــزه ای اســت. 
بعــد از اختلافــات پیــش آمــده عــده ای از 
ملی پوشــان اعتصاب کردند که با برطرف 
شــدن مشــکل به اردوها برگشتند. اما در 
این میان ۲ ملی پوش حاضر به بازگشــت 
به اردوهای تیم ملی نشدند که اگر این ۲ 
بازیکن را در اختیار داشتیم شاید شرایط 
جــور دیگری رقم می خورد. اما متأســفانه 
به خاطر اختلافاتی که بخشی از آن تقصیر 
فدراســیون، بخشــی تقصیــر کادرفنــی و 
بخشــی هم تقصیر خود بازیکنان اســت، 
نتوانســتیم از تمام ظرفیت مان اســتفاده 

کنیم.
 در دیدار رده بندی بازی دست تیم 
ملی ما بود اما متأسفانه قزاقستان 

در ضربات پنالتی برد.
در دیــدار رده بنــدی مــا بهتر از قزاقســتان 

بودیــم. ایــن تیــم ۲ بازیکن صربســتانی را 
با پاســپورت قزاقستانی در اختیار دارد، از 
آنجایــی کــه ســطح واترپلــوی اروپا با آســیا 
خیلــی فــرق می کنــد، کمــی ناجوانمردانه 
است. تیم ما در پنالتی ها کم تجربه تر بود. 
اما به هر حال 4 سال پیش ما در ضربات 
پنالتــی بردیــم و برنــز گرفتیــم امــا اینجــا با 
وجــود اینکــه کل بــازی بهتــر بودیم و حتی 
قزاقســتان در کوارتر ســوم فکــر کرد همه 
چیز تمام شده، در ضربات پتالتی باختیم.

پنالتی از بعد فنی خارج اســت و بخشــی از 
آن به شانس برمی گردد که متأسفانه این 
بار شانس با ما یار نبود اما به هر حال این 

باخت دلیل بر افت واترپلوی ما نیست.
 برنامه پیش روی تیم ملی چیست؟

فعلاً فدراسیون برنامه ای به ما ارائه نداده 
است و درگیر بازی های لیگ خواهیم شد. 
قراردادها امسال 3 برابر پارسال است اما 
بــا وجــود این باز هــم قرارداد هــای واترپلو 
نســبت بــه ســایر رشــته های توپــی کمتــر 
اســت. کاری بــه فوتبــال و والیبــال نــدارم 
امــا قراردادهــای مــا یــک پنجــم هندبال و 

بسکتبال است.
 به نظر می آید با این نسل آینده روشنی در 

انتظار واترپلو است.
این نســل با هرکادرفنی که داشــته باشد، 
اگــر حمایــت شــود و برنامه ریزی درســتی 
برایــش انجــام شــود، قطعــاً آینــده خوبــی 
خواهــد داشــت. ایــن در حالــی اســت کــه 
میانگین ســنی ما از قدرت های آســیا ۸،۷ 
ســالی کمتر است و به راحتی می توانیم پا 

به پای این قدرت ها حرکت کنیم.

 zسوژه

فدراسیون کشتی آمریکا برای دو ستاره 
کشــتی خــود دو برنامــه متفــاوت را در 
دســت اجــرا دارد که نیاز اســت کشــتی 
ایران از روی دست آنها الگوبرداری کند. 
ابتــدا جردن باروز را که در جهانی ۲۰۲3 
بــه دلیل شکســت در انتخابی تیم ملی 
در اختیار نداشــت بــه یک وزن پایین تر 
یعنــی ۷4 کیلوگرم برگردانــد و در ادامه 
هــم یک تصمیم مهم برای دیوید تیلور 
دارد تــا او را خیلــی زود به جمع کادرفنی 
تیم ملی کشتی آزاد آمریکا اضافه کند؛ 

دو تصمیــم مهــم کــه در هــر دو مــورد 
کشــتی ایران ضعف دارد.

جردن باروز که سال ها در وزن ۷4 کیلوگرم 
خوش درخشــیده بود، از ســه ســال پیش 
تغییــر وزن داد و بــه وزن ۷۹ کیلوگرم آمد. 
آخریــن حضــور او در ایــن وزن مربــوط بــه 
مســابقات پان آمریکن در سال ۲۰۲۰ بود 
که به مدال طلا هم رسید اما بعد از آن در 
وزن ۷۹ کیلوگرم کشــتی  گرفت و صاحب 
دو مــدال طــلای جهــان هــم شــد امــا حالا 
تصمیــم دارد دوبــاره بــه وزن ۷4 کیلوگرم 
برگــردد و برای حضــور در المپیک پاریس 

تلاش کند.
جردن باروز برای حضور در این وزن خیلی 
هــم زود اســتارت زده و در اولیــن برنامــه 

آماده ســازی اش در تورنمنــت بین المللی 
قزاقســتان به میدان رفت و تا فینال تمام 
رقبــای خــود را بــا اقتــدار شکســت داد. 
کشــتی های جــذاب و ســرپنجه بــودن او 
اتحادیه جهانی کشتی را هم سر ذوق آورده 
تا در گزارشی از او با عنوان بازگشت نابغه 
به وزن اصلی خود یاد کند. بازگشت باروز 
به وزن ۷4 کیلوگرم یعنی برگزاری انتخابی 
جذاب در این وزن بین او و کایل دایک که 

بسیار تماشایی خواهد بود.
البته باروفس هم به لحاظ شــرایط ســنی 
و هــم بــه لحاظ جســمانی متوجه شــرایط 
سخت خودش است اما با این حال تلاش 
می کنــد کــه هــر چه زودتــر بــه اوج برگردد 
و آخریــن حضــورش در المپیــک را تجربــه 

کنــد. برنامــه دوم آمریکایی ها برای دیوید 
تیلور است؛ نابغه وزن ۸۶ کیلوگرم کشتی 
دنیا که در پاریس برای آخرین بار کشــتی 
می گیــرد اما فدراســیون کشــتی آمریکا از 
همیــن حالا با بیل زادیک برای ورود تیلور 
بــه جمع مربیان ملی آمریــکا برنامه ریزی 
کرده اســت. راز موفقیــت آمریکا یی ها در 
سال های اخیر همین بوده که هرگز زمان 
را از دســت نمی دهنــد و در کمترین زمان 
ممکــن ســعی می کننــد به بهترین شــکل 
ممکن از ســتاره های خود استفاده کنند. 
مثل جیمز گرین که بلافاصله بعد از کنار 
رفتــن از دنیــای قهرمانــی در بیــن مربیــان 
کشــتی آمریــکا قــرار گرفــت و بــا تیم هــای 

پایه کار کرد.

حــالا ایــن برنامه ریــزی را بایــد بــا کشــتی 
ایــران مقایســه کــرد؛ این جا بایــد مهمدی 
اصــرار کند که مربیــان تیم ملی مانع وزن 
کــم کــردن او شــوند و بــرای رســیدنش بــه 
المپیــک در یــک وزن بالاتــر برنامه ریــزی 
کننــد. اینجــا بایــد کمیــل قاســمی و رضــا 
یزدانی که نابغه های کشتی ایران بودند را 

به کامبوج و ترکمنســتان کوچ داد و برخی 
دیگر مثل صادق گودرزی، مهدی تقوی و 
احسان لشگری را خانه نشینن کرد اما بعد 
بــرای تیــم ملی کشــتی آزاد دربــه در دنبال 
مربی گشــت و در نهایت هم به درست یا 
غلط به اکبر فلاح رســید که از ســال ۲۰۰۵ 

دیگر در رده ملی مربیگری نکرده است.

برنامه کشتی آمریکا برای دیوید تیلور و جردن باروز

نابغه های آنها  

فائزه زمانی
روزنامه نگار
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 اگر حواشی نبود می توانستیم در فینال باشیم

قویدل: هنوز در شوک بی مدالی در 
هانگژو هستیم

درصد زیادی از 
نتایج فعلی تیم ملی 
را مدیون چیریچ 
هستیم، او بود که 
سطح تیم ملی را چه 
از نظر اخلاقی، چه 
فنی و دیسیپلین 
بالا برد و باور بردن 
تیم های خوب آسیا 
را به ما داد تا به این 
نقطه برسیم که جزو 
تیم های سطح اول 
آسیا باشیم


